



လယ်ယာမားဝေတြက ရာဇဝတ္တားဝေတြ ဝုဖစ္စာပဏကတယု
(ကရငဝုပညယိုဝ ဝေဝုမယာသိမ္ဝးမ္ပုဝမ်ား)

အနိစ္စပုံ

တစ္စါတစ္စံ့မှာ အေပျခအေနေတြက ပုဝိေကာဒုံးလာပါတယု။ အခုဆုဝိရုဒု
ဟုဝိဖကြာမှာ လွံပစ္စီးရူပိ။ ဒီရာမှာ လညးး လွံပစ္စီးရလာဒုဝိငြါတယု။ ဒါဝေပမယုဒု
ဝေပျမေတြဆံဝုံးရးဝုံးသြားမေ့တာ့ အဲဒါဝေတြက အေရးမဟုကီးဝေတာ့ ပါဘူး။
-ဝုဒုရီ၊ ဆန္တလုဝိ၊ ကရုဒုပညယု၊ ဝေဖေဟုဝါရီ၊ ၂ဝဝ၅

လယုမားဝေတြဆီကေန စီးပြားဝေရးသမားဝေတြက
ဝေပျမေတြသိမုးယုသြားဟုကတယု။ ဒါဝေပမယုဒု လယုမားဝေတြ
ဆးရူပတဲအခါကေတာ့ လယုမားဝေတြက ရာဝေတ္တားဝေတြပျစာဟုကတယု။
-ဝေရူ ဝုဝေတစုဒီး၊ ဘားအံ၊ ကရုဒုပညယု၊ ဟုသဂုတု ၂ဝဝ၅

လူဦးဝေရစုဝေပါဒုံး၏ ၇ဝ ရာခိုဝ်းဒုံးဒုံးနုံးသည လယုစိုကွီးဝေရးတြဒု အမိပူပီရယုညးဝေရေသာ
ပျမနွားဝုဝိငြါဒု ဝေပျမယာသိမုးယုပျခဒုံးသည ထုဝိလူထု၏ စားဝတဲဝေနေရးကုဝိ
သိမုးယုပျခဒုံးပဒုပျစုပါသည။ စဉ်ကျပတြိ ဝုပျဖိ တုဝိး တကွးကုဝိ ပျစုဝေပဒုလာဝေစမညး
အေပျခအေနေကာဒုံးမားကုဝိ ဖန္တီးဝေပရမညးအစား ပျမနွားအစုဝိးရအဆက္ကု သည
ဖိဝိဝုပဝေသာ ဥပေဒမားကုဝိ ပျပဒုနုံးပျခဒုံး၊ စနုကေရးဒြဲထားပျခဒုံးမရူဝေသာမူဝါဒမားကုဝိ
အေကာဒုထည ဝေဟုပျခဒုံး၊ တစ္စါဝိစုဒုဝိလူပျဝိဝေသာ လယုမားမားဒုဒု
ရာသူရာသားမားအား ဝေရပူပူယုမားမားကုဝိ အားဝေပအားဝေပျမာကုပူဝိသညး ဝေပျမယာကုပူ
အက်ဒုဝ်ကု ဝန္တမုးမားအား အားဝေပပျခဒုံးတုဝိ ဝုကုဝိ ပျပီလုပွဲပါသည။

ဝေပျမယာမားဒုဒုပတ္တတဲဝေသာ ပဒြိပကရူမားသည မားမဟုကာမီးဝုစွားအတြဒုံးက ပျမနွားဝုဝိငြါ၏
ဝုဝိဝိဝေတာ့အဆဒု ကိစပရပွားအျဖစု ဝေရူ ဝုတနုံးသုဝိ ဝုဝေရာကိလာဒဲပါသည။
ပျမနွားဝုဝိဝိဝေအေပျဖဒု ဒီမုဝိကေရစီ အကူးအေပျဟုဒုံးဝုဒုဒု ဝုဝိဝိဝေရးပျပီပျပဒုပျဟုဒုံး
လဲမားမားကုဝိ စတလူပဝေဆာထာသညး အခါတြဒု အဆုဝိပါ ဝေပျမယာအက်ပူတညး မားသည
အရူနုပျမဒုလာဒဲပါသည။ အခိဝိဝေသာဝေရကုပျမားတြဒု ပုဝိမုဝိ ပြဒုလဒုံးမားမားရရူလာ
ဝေသာပလညး၊ အျခားဝေသာကုပျမားတြဒု တပေတဲဒု၏ ဟုကီးမားဖြာလဲမုးမုဝိးဝေနေမတုဝိ
ဝုလညးရူဝေပဝေသးသည။ အထူးသျဖဒု အစုဝိးရအဖြ ဝုအတြဒုံးမ့ အမိက ဝန္တကီးဒုမားအား
တပေတဲဒုက ထိနုံးခိပိဝေနေမားမားပဒုပျစုပါသည။

ကလည့်းမွတ္တမ္းဝေကာက္ကမ္းမးပုလိလုပ္ပဲဟကပါသည။ အစီရၢ်စၢ်တြၢ် အစုဝိးရအရာၢ်ဂၢ်မး၊
တပေတၢ်မွတ္တမ္း အရာၢ်ဂၢ်မး၊ တပေတၢ်ကုဝိယွးဝေဆၢတြၢ်ကုဝေပးဝေသာ ကုဝိယွးလွယွး၊
ဝေဒသခံလက္ကုဝိယွးတြၢ် မးမွတ္တမ္း တတြၢ် ဝဲဝဲး၊ စီးပြးဝေရးသမးမး တုဝိ ဝဲသည ဝေဒသခံလုထုကုဝိ
ဆြဲဝေဆၢတြၢ်ဝဲဝဲးပုခဲးအးပုဖဲဝဲးပုဖဲဝဲးစ၊ အတဲးအက်ပိအးဝေပးပုခဲးအးပုဖဲဝဲး
ပုဖဲဝဲးစ၊ ဝေပုမယာမးသိမးယုသညးပုဖဲဝဲးကုဝိ အေသးစိတုဝေဟံပုပထး ပါသည။

အစီရၢ်စၢ်တြၢ် ဝေပုမယာသိမးယုမးမးဝေဟကကုဝိ
ဝေဒသခံတြၢ်သးမးဝေပုအက်ဝိသိကုဝေရာကုမးကုဝိ မွတ္တမ္းတထွးပုပီး၊ အခိဝိဝေသာလယွမးမးမ္မာ
မးခိကွးတြၢ် လယွဝေပုမေပုတြၢ် လုပုဝိ ဘးဝေသာကွဲဟကေသာလညး၊ တရးပေပဒအရ
ပုဝိညးတြၢ်တြၢ်ကတမးမးမတပုပုဝိညးကပါ။ ဝေပုမယာသိမးယုပုခဲးကုဝိ ဆးဂထုတုဝေဟံဝေသာ
လယွမးမးဝဲဝဲး ငုတုဝိ ဝဲဒါလယွဝေပုမးမးအး ပုပုညးဂၢ် ရန အတြၢ်ဝေအးဝေတာဝဲးဆုဝိဟကေသာ
လယွမးမးသည အစုဝိးရတာဝဲးညးမးဝဲဝဲး ရဲတတြၢ် ဝဲဝဲးဒါ တုန ပုပုညးမးမးကုဝိ ခံဟကပါသည။
ပုဝိမးမးတြၢ်ဝေဝဲးစိတုနးလညးလညးပုခဲး ဆုဝိပုပု ဝဲဝဲး ပုဝိညးကိဝေကာံ မးပုညးပုဖဲဝဲး
တရးတြၢ်ဆုဝိဟကေပါသည။ ဆယွးဝဲဝဲးတြၢ် လယွဝေပုမသိမးယုခံထးရေသာ လယွမး မးအေပုဖဲဝဲး
မညညး နစွာဝေဟကေကုဝိမ္မာရၢ်ဟကပါ။ အခိဝိဝေသာပုဖဲဝဲးတြၢ် ဝေလာံဝေဟကေပုပုညး
ရၢ်ရနကိပမးမးဝဲဝဲး ဝေပုမယာမးကုဝိပုပုညးဂၢ်ရနကိပမးမးပုပုညးကသညးအခါ
အတြၢ်ဝေအးခိဝိဝေဟကဲရမးမးပုဖဲဝဲးဟကိဝေတြၢ် ဝဲဟကေပါသည။ အစုဝိးရအေပုဖဲဝဲး
လံဝဲးလာကွဲတေသာ ဝေလာံဝေဟကေမး သုဝိ ဝဲမဟုတု အုခးဝေသာ နစွာဝေဟကေမးကုဝိ
လယွဝေပုမ အသိမးခံရသုမးအး ဝေပးအပုန ပုတြၢ်ညး အခါတြၢ် ငုတုဝိ ဝဲသည
စးဝတုဝေရးအတြၢ်ကု ခကွဲတြၢ်ရနးကန္တကုပီး၊ မဟကခဏဆုဝိသလုဝိ ဝဲဝဲးတြၢ်ပုခဲးပုပုညး
မးသုဝိ ဝဲဝဲး ဝဲဝဲးပုဟုဝဲး အလုပုမးမးအုဖဲဝဲး ထတြၢ်တြၢ်ပုခဲး သုဝိ ဝဲမဟုတု
ထုဝိဝဲးဝဲဝဲးတြၢ်လုပု ကုဝိညးကိဝေသာ ဝေဆၢမးမးထံတြၢ်ပုဖဲဝဲးစ၊ အုခးဝေသာဝေရးမးမ္မာ
ဝေဆၢမးမးထံတြၢ်ပုဖဲဝဲးစ၊ စီးပြးဝေရးအရ ရပုညးဝဲဝဲးတြၢ်ကု ဝဲဝဲးဝေရာကုဝိလးဝဲဝဲးမး
ပုဖဲဝဲးပုပုလာပါသည။

ဝေကာံတြၢ်ပုညးမးဝဲဝဲး ဝေဒသခံအတြၢ် ဝဲအစညးမးမးခါဝေပုဟုပုခံကွးအရ
အစုဝိးရပုမယာမွတ္တမ္းတုတုကုဝိ ဝဲဆၢမးမးသညးဝေဒသခံလယွမးမး အပုဝိ

ဝံ့ခံပိုစိုင်းရအေးနုဖုဝံ့စတု အာဏာယူခံခိုစိုပီး ဝေပျမယာမူဝါဒျပီပုပုဝေပျဟုဝံ့
လဲဝေရးဝံ့ဝံ့ပတ္တတု၍ အနညးဝေယုဝေသာ တုဝံ့တကွးကုဝံ့ သာပူပီလုပုဝံ့ဝံ့ဝံ့ပါသည။

ယခုအစီရံခံစာထဲတြု အေသးစိတုဝေဟုပုထားပျပီးပျစုဝေသာ လယွမားမားဝံ့ဝံ့
ဝေကးရြာဝေပျညျမား ဗုကံဝံ့တြု ဝေရသညးပျပံနာ မားကုဝံ့
ဝေပျဖရွုဝံ့ဝေဆာတြုကုဝေပးဝံ့ဝံ့တြုကု အစိုဝံ့ရအေးနုဖုဝံ့ ထပျဝံ့ အကာ အကြယွားကုဝံ့
ခံမတုဝေဆာတြုကုဝံ့ပါသည။ အထူးအေလးဝေပး တုဝံ့ကံကုမညး ကြာဟခံကုမုမု
အစိုဝံ့ရလကွဲတြုဝံ့ဝေဆာ စာရြကွာတမုးမားဝေပုတြုဝံ့သညး သတုဝံ့အခံကုလကွားဝံ့ဝံ့
လကုဝေတြု ဝံ့တြု ဝေကးလကုဝေဒသမားရွံ ဝေပျမယာမားကုဝံ့ မညျက သိမုးယု၍ မညးသုဝံ့
ဝံ့အသံဝံ့ခေန်သညျဝံ့ သိရွံရနုပျစုပါသည။ ခံမတုဝေဆာတြုကုဝံ့ဝေသာအစီအမံမားတြု
ဝေဒသတစုခံဝံ့စီ၏ ဝေပျမယာအငွား ခံထားမးစနစွားဝံ့ဝံ့ စိုကံးမီးစနစွားမား
ဝေပျဟုဝံ့လဲပံဝံ့မား ကုဝံ့အသိအမတုပျပီပုခုဝံ့၊ လယွမားမားဝံ့ဝံ့ ရြာသူ ရြာသားမားအား
လကွဲဝေပျမယာအသံဝံ့ခံမးအေပုတြုတြုတညျ၍ တရားဝု ပုဝံ့ဝံ့ဝံ့အေထာကွထား
မားထုတုဝေပးပျခုဝံ့၊ ရြာသူရြာသားမားအေးနုဖုဝံ့ လြတ္တပုဝေသာ ဖုဝံ့ရမံး သုဝံ့ မဟုတု
ဝေပျမယာပျပံနာ မားကုဝံ့ဆံဝံ့ပျစုတုဝေပးဝံ့ဝံ့ဝေသာအာဏာရွံသညး အဖြ
ဝံ့အစညးမားမုတစုဝံ့ ဝေပျမယာဝံ့ဝံ့ပတ္တတုဝေသာ အစိုဝံ့ရ၏ ဆံဝံ့ပျစုတုကွားအား
ဝေစာဒကတကွးပျပီလုပုဝံ့ဝံ့ဝံ့ ဝေဆာတြုကုဝေပး ပျခုဝံ့တုဝံ့ ဝံ့ပါဝံ့ဝံ့ပါသည။

ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝေတာဝံ့အဆုဝံ့ ဝေပျမယာကုပျပီပုပုဝေပျဟုဝံ့လဲမးပျပီလုပျညးအခါ အဆုဝံ့ပါ
ဝေပျဟုဝံ့လဲမးမားသည သက္ကဝံ့တြုဝေဒသ အသီးသီးတြုငါ သကုဝေရာကွးရွံလာဝေစရနု
အစိုဝံ့ရအေးနုဖုဝံ့ အုပံ့ပီးဝေရးကုပျပီပုပု ဝေပျဟုဝံ့လဲဝေရးမား ပျပီလုပု သုဝံ့ပါသည။ ထုဝံ့သုဝံ့
ဝံ့ပျပီရာတြုညး လယွမားမားအား ဝေပျမယာအသံဝံ့ခံမးဆုဝံ့တြု ဝေပျဟုဝံ့လဲမးမားသည ငုတုဝံ့
ဝံ့၏စားဝတုဝေနေရးအေပုတြု အကံးသိကုဝေရာကွးရွံလာမညျဝံ့ အသိဝေပးပျခုဝံ့မား၊
အမားပျညျ မားလာဝေရာကွားဝေထာဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝေသာ အဗုကံဝေပးဝေဆြးဝေးဝံ့ဝံ့မားကုဝံ့
အတ္တဝံ့ကွားတုဝံ့ကုဝေဆာတြုကုပျခုဝံ့မား ကုဝံ့ ထညးတြုဝံ့ဝေဆာတြုကုဝံ့ပါသည။
ဝေပျမယာသိမုးယု မးပျပံနာမားဝံ့ဝံ့ပတ္တတု၍ ပျခံမုးခံမုးတြုဆးဂထုတုဝေဟု သုမား၊
တကွကြလးပုးသုမား အား အမမဆေမုးဆီးပျခုဝံ့မား၊ ထိနးသိမုးပျခုဝံ့မားကုဝံ့လညး
အစိုဝံ့ရ အေးနုဖုဝံ့ အဆံဝံ့သတုမညျပျစုပါသည။

ပျမနွာတပေတာဝံ့၊ တရားဝေရးငှာနု၊ ပျမနွာဝံ့ဝံ့အမံးသီးလူ ဝံ့အခြုဝံ့အေရးဝေကာမရွံဂြံ
ဝံ့ပူဝေပါဝံ့ပါဝံ့ဝေသာ အထူးအဖြ ဝံ့တစုသည နယုပျဆးဝေစာဝံ့လကွကုဝံ့ဝံ့

နယုဗျားစောင့်လက္ခဏာကြီး ဝမ်းထိန်းခံယူညွှန်ယူချေမမ်းကြောင့်
 ဂုဏ်ထူးခံစား ဝေပမယာသိမှားယူမမ်းမားဝှေ့ပတ္တတ္တညွှန် ဖြစ်ခံထားရသော
 ခမ်းစီးဖာကွမ်းမားအား စံ့စမုံးစစဆေးဆေးရမ်းရမ်းပျီလုပု သင့်ပါသည်။
 စံ့စမုံးစစဆေးမရလွန်းအား အမ်းပျပညျ သိရှိပိုင်စေရန္တတဖေဖေပျခင်း၊
 နယုဗျားစောင့်လက္ခဏာ နက္ခဏာကြီး ဝမ်းထိန်းခံထားသော ဝေပမယာမား အား
 ယခင်တညွှန်းကအသံဝှေ့ပျီစေခံစားသော လတ္တမားမား ဝှေ့ပျီ ရာသူရာသားမားအား
 ပျပညွှန်းပေး အပူပျခင်းတို ဝှေ့ပျီလည်း ပျီလုပုပါမည့်။

- ဝေပမယာမွတ်တတ္တနမ္မ အရာရှိမား၊ ရပြုကုဝေကမ်းရာ၊ ပျမိ ဝှေ့ပျီ အပူပျီစေရမ်းမား၊
 ဝှေ့ပျီ ရဲ တပြု ဝှေ့ပျီအပါအဝင် ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်မားမွတ်
 ခမ်းစီးဖာကွမ်းမားပျီလုပုခံပါက ရာသူရာသားမားအေပျဖေသတင်းပျီ ဝှေ့
 တုပျီကူးပျီဝှေ့ပျီ စနစ်စွာရှိလာစေရန် လုပ်ဆောင်သွား သင့်ပါသည်။ သတင်းပျီ
 ဝှေ့ပျီကူးပျီမားအားလည်း ဝေပမယာပျီပျီကွမ်းမားပျီလုပျီဝှေ့ပျီ အကာအကြွယ်
 မားထားရှိပေးရပါမည့်။ ဝေပမယာမားကု မွတ်တတ်ပေးရန်ပျီခင်းဆန်ပျီခင်း၊
 ဒေသခံ လတ္တမားမား၏ ဝေပမယာမား သုဝိ
 ဝှေ့ပျီခင်းဆင်းလေ့လာရန်ပျီခင်းဆန်ပျီခင်းမားအပါဝင် ပျမိ ဝှေ့ပျီဆင်းပျီဝှေ့ပျီ
 ခရီးဆင်းပျီ ဝေပမယာမွတ်တတ် ဌာနမှ အရာရှိမား၏ မေလ်ကန်သော
 အပျီအမူမား စံ့စမုံးစစဆေး မမ်းပျီလုပု သင့်ပါသည်။
- ဝေပမယာကိစပျီကြောင့်ပျစေစ၊ အချားသောကိစပျီကြောင့်ပျစေစ၊
 ဝေကမ်းလက္ခဏာဆင်းရဲသားပျပညျ သူမားအကြက အစိုးရမွတ်ကံပေးသော
 ဥပဒေဆိုင်ရာ ဝှေ့ပျီဆင်းမား သုဝိ ဝှေ့ပျီတု လြတ္တပသောဥပဒေဆင်းမားကုဝိ
 အသံဝှေ့ပျီပျီစေရန် တိုဝှေ့ပျီတကုအာဆင်းဆင်းကြွပျီပါသည်။
- ဝေပမယာစီမံခန့် ခြမ်း၊ အဖြ ဝှေ့ပျီမား၏ ဆံပျီပျီကွမ်းအေပျီတြ မေက်နပျီ
 စောဒကတက္ခဏာပါ က တရားရုံးမားတြ ဩားရာကုဆင်းကြကုဝှေ့ပျီခင်းတြကု
 ရှင်းလင်းသောလုပျီလုပျီမားကုဝိ သိရှိပိုင်စေရန္တလုပျီ ဝှေ့
 ဝေပမယာဥပဒေကု ပျပညျပါမည့်။ ဝေပမယာပျီနာမားအကြက လြတ္တပ သော
 ပျီနာပျီပျီခင်းရင်းနည်းနာမားပျီပျီဆင်းကြကုဝှေ့ပျီခင်းတြကု ဝေပမယာစီမံခန့်
 ခြေသော အဖြ ဝှေ့ပျီမားအား ညွှန်ကူးသင့်ပါသည်။ အဆုပါ အဖြ
 ဝှေ့ပျီမားသည့် ဘာသာစကားအားပျီပျီစေစ၊ ဝေရာဒေသ
 အားပျီပျီစေစ အမ်းပျပညျအသံဝှေ့ပျီခင်းတြကု ဝှေ့ပျီမားထားသင့်ပျီပါ။

အခြေအား ခံနိုင်စွမ်းအားကို စဉ်ကျပတ်
 သံဝေးသံပွားရုပ်လူပုဂ္ဂိုလ်တို့ထံမှ ကျေးဇူးတင်စေရန်
 စောင့်ရှောက်ညွှန်ကြား ယဉ်ကျေးမှုကို တညီတညွတ်စွာ
 အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်။

- စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများစောင့်ရှောက်မှု သက်ဆိုင်ရာကွဲပြားစွာ
 နေရာဒေသများဖြင့် ခုခံအားပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေး
 ခြားနားခြင်းဖြင့် ဝိုင်းရံခြင်းမရှိစေရန်ကို ဆောင်ရွက်မည်။ အဆိုပါ ဂျပန်နိုင်ငံ၏
 အစီအစဉ်ပိုင်းတိုင်းဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကွဲပြားစွာ ဒေသများမှ
 ဂျပန်နိုင်ငံအပေါင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်မည်။
 ဝေပုဒ်များဆည်းပူးခြင်းဖြင့် တွေ့ရှိရသော ခြားနားခြင်းပြစ်ဒဏ်
 အမိန့်များ အပေါ်ယူရန် ဂျပန်နိုင်ငံ ပါဝင် ဝိုင်းရံခြင်းကြောင့် လိုအပ်သော
 အစီအမံများကို လုပ်ဆောင်မည်။
- မော်နီတိုင်းရေးရာကို ဖော်ထုတ်ပေးပေးသော အစီအစဉ်ကို ဝိုင်းရံခြင်း
 စံနှုန်းများနှင့်အညီ ထိခိုက်ကြောင့် မွေးဖွားပေးမည်။ ထိုသို့
 စီမံကိန်းများစောင့်ရှောက်မှု ရှိသော ဂျပန်နိုင်ငံအား ဂျပန်နိုင်ငံ
 အစိုးရကုမ္ပဏီများက ကုမ္ပဏီများကို တိုက်ရိုက်ထုတ်ဖော်ပေးမည်။
- အမိန့်များပေးပေးသည့် အခြေအနေအထားဖြင့် ဖော်ထုတ်ပေးသော
 ရင်းနှီးငွေများကို ဝိုင်းရံခြင်းဖြင့် အညီ လုပ်ဆောင်မည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ
 ကရင်ဂျာနယ်ဖြင့် ဝိုင်းရံခြင်းအား ဖော်ထုတ်ပေးသည့် ဝိုင်းရံခြင်း
 ဆောင်ရွက်မည်။
- ဓလေ့ထုံးတမ်းဆိုင်ရာ ဝေပုဒ်များအခြေအနေအထားအပါအဝင်
 ဝေပုဒ်များအခြေအနေအထားကို လေးစားပေးရန် ဂျပန်အစိုးရကို တိုက်ကြားပါ။
 ဝေပုဒ်များပေးပေးခြင်း၊ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်ခြင်းကို လုပ်ငန်း ဝိုင်းရံခြင်း
 အခြေအနေအထားများနှင့်အညီ ကိုယ်စားပြုစေရန် တိုက်ကြားပါ။
- ကုမ္ပဏီ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များစောင့်ရှောက်မှု ဝေပုဒ်များ ဂျပန်နိုင်ငံ
 ကိစ္စရပ်များရှိလာပါက ဝေပုဒ်များအခြေအနေအထားအခြေအနေအထား
 ဝေပုဒ်များစောင့်ရှောက်မှုကို ပေးအပ်မည်။

